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Mødeindkaldelse Onsdag d. 29. maj 2024 Tid: Kl. 17.00 – 19.00   

Mødested Mødelokale ML6 - ved siden af EAT-køkkenet 

Medbring Dagsorden samt evt. fremsendte bilag  

Skolebestyrelsens 
medlemmer:  

 

Forperson: Kamille Godrim Jakobsen 

Næstforperson: Latifa Idrissi 

Menige medlemmer:  

Thomas M. Christensen, Martha K. Sørensen, Rikke Dedenroth Hüttel, Henrik Havris 
Nielsen, Kasper Winther  

Medarbejderrepræsentanter: Eyyüphan Sarikurt og Nis Carlos Kolmos Henningsen 

Elevrådsrepræsentanter: Bertel, Karim og Vetle 

Skoleledelsesrepræsentanter (uden stemmeret): Skoleleder Ulla Jensen (UJ), 
souschef Nina Scheutz Steensen, KKFO-leder Jeanette Hoeing Larsson (JHL) 

Fraværende  Henrik Havris, Thomas M. Christensen, Rikke Dedenroth Hüttel og Karim  

Mødeleder  Kamille Godrim Jakobsen 

Ordstyrer Latifa Idrissi 

Referent  Nina Scheutz Steensen 

Indbudte  Sascha – kontaktperson for elevrådet 

Kopi til Pia Mølholm 

 
 
Punkt til beslutning 

1.  

Kl.  17:00 

Gennemgang og godkendelse af dagsordenen 

 

Beslutning:  Godkendt 



2 

 

Orienteringspunkter  

Tid: 17.05– 17.25 (20 min.) 

2.   

Elevrådet har 
ordet 

Det er bestemt i skolebestyrelsen, at elevrådet altid har første orienteringspunkt på 
skolebestyrelsesmøderne.  

Eleverne deltog i skoleudviklingssamtalen i april måned og kom med gode bud på, 
hvordan elevrådsprincippet kunne revideres. Princippet revideres på første 
skolebestyrelsesmøde i august 2024. 

Skolebestyrelsen stiller spørgsmål til elevrådet: 

• Hvordan trives I i pauserne på skolen? Udeordningen for 9. årgang? 

• Hvordan oplever I, at princippet om mobiltelefoner fungerer i hverdagen? 

Kommentarer Elevernes kommentarer til pauserne:  

- Nogle vil gerne være inde og nogle vil gerne være ude. 
- Der er forskellige regler for, hvornår man må være inde og ude, det er kun de 

store, der må være inde i husene i pauserne. 
- Udeordningen for 9. årgang gør, at man ser de kommer til skolen med mad/slik 

m.m. 

Det er aftalt, at der bliver lavet en evaluering blandt både elever og lærere i forhold til 
ordningen inden sommerferien.  

Medarbejdere  

 

Hvad fylder i hverdagen? – hvad udfordrer? 

Skoledelen:  

• Planlægningen af næste skoleår 

• Skoleplan 

• Strukturændringen/flytteproces, årgangene, der skal flytte hus 

• God sidste skoledag for 9. årgang. Lærerne vandt for første gang i mange år 
over eleverne 

• 2. årgangs skolepædagoger  

Fritidsdelen: 

• Der har været besøg fra andre KKFOer  

• Vi vandt fodboldturneringen 

Forpersonen  

 

• Forperson har indsendt høringssvar vedr. den del af Utterslev Skole 
skoledistrikt, der blev skåret fra for 3 år siden.  Der er lagt op til, at Utterslev 
Skole får denne del tilbage i 2025.  

Skolens 
ledelse 

Skole: 

• Toiletforholdene i udskolingen er præget af hærværk, der formentligt sker i 
timerne 

• Indsats på 6. årgang - udvidet holddannelse med fagligt boost 

KKFO: 
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• Mini-ufoen er kommet godt i gang, der er dog meget trafik på P-pladsen, fordi 
forældre kører deres børn helt hen til kantstenen.  

• Tilsynsrapporten er kommet og der er dele, der skal arbejdes med i 
forældrerådet og personalet 

 

Punkter til drøftelse 

3.  
 

Kl. 17.25 

(10 min.) 

Evaluering af skoleudviklingssamtalen 2024 

Hvorfor: Skoleudviklingssamtalen erstatter de tidligere kvalitetssamtaler og har til 
formål at sætte udviklingsmål for skole og KKFO for det kommende skoleår.  
 
Hvordan:  Skoleudviklingssamtalen d. 29. april evalueres mhp. på indhold og form 
samt opsummering af de udviklingsmål, der blev italesat i henholdsvis KKFO og 
Skole.  

Kommentarer:  
Der er to fokuserede indsatser i skoledelen:  

▪ Faglige resultater,  
▪ Læsning  
▪ elevernes medindflydelse/medbestemmelse 

 
I KKFO: 

▪ kommunikation med børnene 
 
En fin skoleudviklingssamtale med input fra alle, oplevelsen var god fra både 
elever, forældre og områdeledelsen. 
 
Status på indsatserne sættes på dagsordenen til skolebestyrelsesmødet i november 
2024 

4.  
 

Kl. 17.35 

(5 min.) 

 

 

Evaluering af årsmødet for skolens forældre 

Hvorfor: hvert år aflægger skolebestyrelsen en årsberetning, hvor forældrene 
inviteres til en mundtlig orientering. Skolebestyrelsens forperson udarbejder 
beretningen, som lægges på skolens hjemmeside. 
 
Skolens forældre var inviteret til årsmøde, hvor skolebestyrelsen samtidigt havde 
inviteret en oplægsholder med temaet ”Opmærksomhedstyveriet”. 
 
Hvordan: Skolebestyrelsen evaluerer årsmødet mhp. form og indhold. 
 

Kommentarer: Godt oplæg, god stemning. 
Konceptet holder, evt. udvide tiden efter oplægget. Der var en oplevelse af, der var 
flere forældre, der gerne ville blive og snakke sammen efterfølgende. 
Kontaktforældrene skal tænkes ind næste år. 
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Punkter til beslutning 

 

5.  

 

Kl. 17.40 

(25 min.) 

 

Princip for digital dannelse 
 
Hvorfor: På skolebestyrelsesmødet i maj 2023, hvor forældrerådet var inviteret til 
dialog, blev temaet ”Skærmpolitik” drøftet. Der var mange forskellige holdninger i 
spil, men der var også enighed om, at et princip for skærmpolitik på Utterslev Skole 
ville være relevant.  Dette tema skal også ses i lyset af de mange debatter, der er i 
medier p.t., herunder undervisningsministerens tilgang. 
 
Der har i skolebestyrelsen været nedsat en arbejdsgruppe, som består af Rikke, 
Martha og skoleleder. Derud over har skolen nedsat en arbejdsgruppe, der består 
af fire lærere og skoleleder. De to arbejdsgrupper har været samlet to gange, og 
har delt erfaringer og holdninger, der skal understøtte skolebestyrelsen princip for 
brug af digitale redskaber og medier på Utterslev Skole. 
 
I november 2023 blev 1. udkast fremlagt på skolebestyrelsesmøde. 
Arbejdsgruppen har fået frist for aflevering af et princip ved udgangen af skoleåret 
2023/2024. 
 
Hvordan: Skolebestyrelsen drøfter det fremlagte princip mhp. en endelig 
godkendelse i august. 
 
Bilag: Princip for brug af digitale redskaber og medier på Utterslev Skole 
eftersendes. 
 

Beslutning: Skolebestyrelsens medlemmer kvitterer for det store arbejde, 
arbejdsgruppen har lavet med Martha som tovholder. 
 
Arbejdsgruppen går tilbage i arbejdstøjet inden sommerferien. Princippet 
bliver sendt ud til alle i skolebestyrelsen efterfølgende, som laver skriftlig 
feedback. 
 
Princippet er til endelig godkendelse i august 2024. 
 

6.  

Kl. 18.05 

(5 min.) 

 

Dato for første møder i skolebestyrelsen i august skoleåret 
2024/2025 
 
Hvorfor: For at kunne tilrettelægge skolebestyrelsesmødet og alle repræsentanter 
kan planlægge sin tid, skal det aftales hvilken dag, skolebestyrelsen mødes første 
gange i det nye år. 
 
Hvordan: Første møde i det nye skoleår foreslår skoleleder bliver onsdag d. 28.  
august. Andet møde torsdag d. 26. september kl. 17.00 – 19.00.  
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Beslutning: De to første datoer i det nye skoleår blev godkendt.  
 
Bud på årshjul tages op i august. 

 

Fælles møde mellem skolebestyrelsen og forældrerådet på Utterslev Skole.  

 

7.  
 

Kl. 18.10 

(40 min.) 

 

 

Fælles drøftelse mellem forældrerådet og skolebestyrelsen 

Hvorfor: Forældrerådet og skolebestyrelsen mødes en gang om året og drøfter 
relevante områder fra KKFOen og som skolebestyrelsen kan vælge at indtænke i 
deres arbejde i skolebestyrelsesregi. 
 
Hvordan: Hvordan oplever børnene sammenhæng mellem skole og KKFO?  
I Københavns Kommunes styrelsesvedtægter fremgår det at skole og KKFO skal 
samarbejdet om børnenes trivsel og læring på tværs af skole og KKFO. 
 

Kommentarer: Sprogprojekt i UFOén: forældrene vil gerne orienteres og involveres  i 
projekter/indsatser eksempelvis (Ord der favner, ord der slår).  
 
Fra bekymring til handling: Der sættes initiativer i gang. 
 
Implementeringen af tiltag bør bo ligeværdigt hos lærere og pædagoger, så 
eleverne oplever sammenhæng. 
 
Hvordan sikres Den Røde Tråd fra starten af børnenes skoleliv og hele vejen til 9. 
årgang? Der er godt for børnene at kulturen bygges op sammen. Det er vores 
fælles børn. Trivsel og læring skal gå hånd i hånd.  
 
Der opleves god kommunikation mellem lærerne og pædagogerne. 
 
Når vi samarbejder, hvordan gør vi det så, og hvordan styrker vi sammen 
samarbejdet mellem forældrene? 
 
Hvad vil vi gerne have sker og hvor sætter vi vores forventninger til eks. 
Ordensregler? 
 
Forældrerådet oplever en ærgrelse over nedskæringen af skolepædagogerne på 2. 
årgang. 
 
Rammesætning af gode punkter til forældremøderne, eks. Mobiltelefon (indkøb til 
privat brug). 
 
Hvornår kan vi se, der ikke er sammenhæng mellem skole og fritid? 
 
Forslag til indsatser, forældre og skole/KKFO kan samarbejde om for at styrke 
samarbejdet: 

▪ Fælles sprog  
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▪ Ens regler for telefon/smart ur (det er skrevet i princippet) 
▪ Ikke gøre tingene som man “plejer”, men i stedet for gå i dialog omkring 

projekter i både skole og KKFO, så alle medarbejder føler sig medinddraget 
i projekterne og kan tage ejerskab.  

 
Skoleledelsen kigger med nysgerrige blikke på alle input.  
 

Tak for i år.        

 

- Skolebestyrelsens forretningsorden skal på til næste møde i august. 

 

Skolebestyrelsens årshjul  2023-2024 
  

Måned  

  

Emner som bestyrelsen skal forholde sig til  

23.  

august 

 Princip om meddelelsesbog 

 Skolebestyrelsens deltagelse i forældremøder 

 Princip om digital dannelse 

27. 

september 

Årshjul for skolebestyrelsens prioriteringer i 2023-2024 

Oktober 

Intet møde 

2. 

november 

Fælles skolebestyrelsesmøde i området med efterfølgende ordinært 

skolebestyrelsesmøde. 16.30 – 19.00 + 19.00 – 20.00 

 

 

December 

Intet møde 

24. 

Januar 

Princip for digitale redskaber og medier 

Timefordelingsplanen 

Skolens ferieplan   

Julefrokost  

Princip for inklusion 

28. 

februar 

Skolens og KKFOens budget samt regnskabsafslutning  

Opfølgning på skoleudviklingssamtalen 

Elevdemokrati og fællesskab 

Tema til skolebestyrelsens årsmøde d. 17. april 

 

Marts 

Intet møde 

17.  

April 

Årsmøde – bestyrelsen aflægger beretning   
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29. april 

Skoleudviklingssamtale 

29.  

Maj 

Skolebestyrelsen mødes med forældrerådet i UFOen 

 


